
 414 ש"עמוד - הדתי הקיבוץ מתנועת חדשות

 

 

 !שלום לכולם
 

 םסיור בשדות עלומי -מאגף המשק והכלכלה 

השבוע ביקר שרגא וילק רכז אגף המשק והכלכלה, בעלומים במטרה להתרשם 

ולאמוד מקרוב את הנזקים מ"טרור העפיפונים" הפוקד את שדות הקיבוצים בעוטף 

עזה. הסיור התחיל באנדרטה של בארות הישנה משם ניתן לצפות לעבר השדות 

ם הכבדים, לא רק החרוכים, על רקע סג'עיה ועזה. לאורך כל המסלול ניכרו הנזקי

בחומר ובעמל שהושקעו במשך עונה שלמה, אלה גם בערכי הנוף בדמות יערות, 

לאורך הגבול, למרות המצב המתוח, פגשנו את חקלאי נחל  .מכתשים וביתרונות

קוצרים  -עוז ועלומים שלא נותנים לנזקים לפגוע ברוחם וממשיכים בשגרת יומם 

  פקוחותלבתי האריזה, זאת לצד העיניים וכובשים את החיטה, ואוספים את הגזר 

של כוחות הביטחון הפרוסים בגזרה. ראינו את העבודות המושקעות בבניית 

מכשול תת קרקעי לשם התמודדות עם המנהרות. הסיור נחתם בחממות הפלפלים 

הננסיים של עלומים, שדות התירס לתחמיץ, ואף ב "מיצג עפיפון" שנלקח כשלל 

בלי להתלקח. בדיון קצר עם מרכז המשק דני יגל, שוחחנו לאחר שנחת בשדות מ

גם על הסוגיות הבוערות שבשגרה: הסכם הפטם המתגבש, ההתארגנות לקראת סיום הסכם החלב ועל כיווני פעולה ושיתופי 

פעולה בנושאים שונים בין קיבוץ סעד לעלומים. לא נותר אלא לחזק את העוסקים במלאכה בקיבוצי העוטף ואת אנשי 

 .עלומים וסעד בפרט, ולהבטיח שנסייע בכל מה שיידרש כדי להבטיח את אחיזתכם במקום
 

 תצמיחה דמוגרפית והתיישבו

קבוצת משפחות המיועדת להתיישב בברוש בבקעה קיימה לפני  - ברוש הבקעה

כשבוע שבת היכרות וגיבוש במכינה הקדם צבאית בבית רימון. מדווח מורדי 

לעת  13 -משפחות )מתוך כ 8בות: במפגש השתתפו שבט, מנהל צמ"ד והתייש

עתה(, והוא הוכתר כהצלחה גדולה. ניכרה במשפחות המחויבות העמוקה הנדרשת 

להתיישבות החדשה במקום, על אף האתגרים השונים שהאזור מזמן להם. במשך 

השבת העמיקו חברי הקבוצה את ההיכרות ביניהם, והדגישו את מחויבותם לערכי 

צניעות ופשטות. אנו בתנועת הקיבוץ הדתי, מסייעים בליווי חברתי, בקידום המהלכים הנדרשים לגיבוש הזהות הציונות ול

של הקבוצה, וכן בקידום המהלך מעשי לקראת התיישבות במקום, בשיתוף כל הגורמים )מוא"ז, חט"ל ועוד(. כל המעוניינים 

 ., מנהל מחלקת צמ"ד והתיישבותמוזמנים לפנות למורדי שבט –לבחון השתלבות בקבוצות אלו 

המגרשים  27-השבוע התקיים טקס חגיגי לסיום הכנת התשתיות ל - עין הנצי"ב

בשכונת השדה ההולכת ונבנית. זו היתה מחוות תודה לכל העוסקים במלאכה 

מהקיבוץ, מהחברה הכלכלית עמק המעיינות, ונציגי הקבלני. זהו ציון חשוב של 

-לא אחרון בצמיחה הדמוגרפית, בקליטה ובבנייה בעיןסיום שלב ראשון ובהחלט 

ך הנצי"ב. שמונה בתים שכבר נבנו בשכונה זו, יאוכלסו בסוף הקיץ הקרוב. מתו

)במסגרת מבצע של משרדי ממשלה  בתי אגודה 5 ייבנו בעז"ה המגרשים 27

 !שונים(. משמח ומרגש
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 רמרותם שכט –יום שיא  –פורום מזכירים ומנהלי קהילה 

ע שעבר התכנסנו ליום ששילב סיור ולמידה "קצת אחרת" במטרה בשבו

להעמיק את הקשר בין משתתפי הפורום ולאפשר למידה משמעותית גם 

במישור האישי. פתחנו את היום בארוחת בוקר למרגלות ההרודיון בנוף 

משכר של גבול בין מדבר וישוב. זכינו לסיור מרתק ומיוחד בנבכי ההר 

רת הארכיאולוג הראשי של ההרודיון. דרך הסיור בהדרכתו של רועי פו

באתר עמדנו על דמותו רבת הגוונים, הזהויות והמפעלים של הורדוס 

כמנהיג, ועל הסְפָר כמוקד משיכה לאנשים ומנהיגים "על הקצה". 

הקשר  מההרודיון נסענו להתארח בכפר עציון לסדנה התנסותית בנושא "הדרמה הפנימית של לקיחת תפקיד" שחידדה את

בין הבחירות שלנו, לתפקידים בחיים ובעבודה. הסדנה הייתה עמוקה ומשתפת והשאירה בנו תחושה כי הצלחנו ולו במעט 

לחזק את הקשר בין משתתפי הפורום מעבר לקבוצת העמיתים הרגילה. את היום סיימנו בחיזיון האור קולי המרגש של כפר 

לה והשיבה המחודשת. תודה לרועי פורת על ההדרכה, לתמר, שריתה, ניצה עציון שמספר את סיפור ההתיישבות בגוש, הנפי

 .ואנשי כפר עציון על האירוח. ולמשתתפי הפורום שבאו, לקחו חלק והעזו
 

 םמשלוח של עוגות ומכתבים למשפחות בסעד ועלומי -חיבוק של חיזוק 

ת יצחק גיל אמיר, מזכיר קיבוץ בארו -זה התחיל מקריאה בפורום של המזכירים 

קיבוצים )בארות, משואות,  6זרק את הכפפה ומשם הדרך כבר הייתה קצרה. 

יבנה, בית רימון, מירב וכפר עציון( התגייסו למשימה בהתראה קצרה, העוגות 

 –נאפו, פתקים מחממי לב נכתבו, ונמצאו גם מתנדבים לשינוע מהצפון והמרכז 

כל טוב, ונראה כי השמחה היישר אל עוטף עזה. ביום שישי נחתו ארגזים מלאי 

שבגילוי המחווה של חברות ומשפחתיות והזדהות ברגע האמת עם חברינו לתנועה מסעד ועלומים היתה לא פחות מתוקה 

מהעוגות עצמן. אפילו נשיא המדינה שנחשף למחווה הביע את התרגשותו ותמיכתו בדף הפייסבוק שלו. יישר כח על היוזמה 

 .וחדים גם בזמנים של שגרה ושמחהועל הביצוע. שנזכה להיות מא
 

 ךאיתור מחליף ליצחק קרליב

כזכור יצחק קרליבך, מסיים לבקשתו, את תפקידו כרכז מעורבות חברתית, יג"ל )ש"ש( וביטחון בתנועה. לפיכך קיימנו 

חבר  –קפלן  מנהלת מש"א תנועתי ולני –מנהלת אגף חברה, ליאורה שלו  –מכרז פנים תנועתי לאיוש התפקיד. רותם שכטר 

צוות מש"א התנועתי הובילו את תהליך האיתור והבחירה. לשמחתנו התקבלו, פניות רבות יחסית של מועמדים לתפקיד 

מהמועמדים שנמצאו מתאימים. לאחר עיבוד הראיונות ותהליכים נוספים, הומלץ למזכירות  7ובחודש האחרון, ראיין הצוות 

ששימש עד לא מזמן כמזכיר קבוצת יבנה, והביע רצון ונכונות לקחת על עצמו  אסף בית אריה הפעילה לבחור לתפקיד את

את המשימה. המזכירות הפעילה אישרה לפני כשבוע את הבחירה באסף ובימים אלו החלה החפיפה עם יצחק קרליבך. אסף 

חה בתפקיד יכנס לעבודה מלאה בתחילת יולי. אנו מודים לכל המתמודדים המרשימים שפגשנו ומאחלים לאסף הצל

 .המאתגר. בישיבת המזמו"ר הקרובה נביא בעז"ה את הבחירה לאישור ציבורי סופי כנהוג
 

 בניה וקרקעות

אנו נערכים למאמץ מרוכז ומתוגבר כדי להביא לתוצאות בשטח של יישום חלופת 

האגודה. בשטחי יו"ש אנו נערכים לקראת שינויים אפשריים בניהול הקרקע, 

יישובים החקלאיים השיתופיים לקיים משק, חקלאות ולשמירה על יכולת ה

 .ותעסוקה ויכולת פרנסה, עבודה, פיתוח והתיישבות. בקרוב נדווח בהרחבה

 

 

  ,שבת שלום

 

 אמיתי פורת וחברי המזכירות הפעילה


